



**អង្គភាពគាំពារជនរងគ្រោះ**  
Victims Support Section  
Section d'appui aux victimes

ភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ២៥ ខែ កុម្ភៈ ឆ្នាំ ២០១៤

**សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន**

**សំណងដ៏មានអត្ថន័យសម្រាប់ជនរងគ្រោះរបបខ្មែរក្រហម**

រហូតមកដល់ពេលនេះ មានជំនួយប្រោសជ្រុងយ៉ាងច្រើនសម្រាប់គម្រោងសំណងដែលដើមបណ្តឹង  
រដ្ឋប្បវេណី បានស្នើសុំនៅក្នុងសំណុំរឿង ០០២/០១ ប៉ុន្តែនៅមានកង្វះខាតមូលនិធិនៅឡើយ ដូច្នេះ  
នៅតែមានឱកាសផ្សេងៗដែលម្ចាស់ជំនួយសក្តានុពល អាចចូលរួមជួយសម្រេចគម្រោងទាំងនេះ ដែល  
នឹងផ្តល់ប្រយោជន៍ដល់ជនរងគ្រោះរបបកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យពីឆ្នាំ ១៩៧៥ ដល់ ឆ្នាំ ១៩៧៩។

ដោយសហការយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយនឹងស្ថាប័នរដ្ឋាភិបាល និងអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាល អង្គភាព  
គាំពារជនរងគ្រោះ និងសហមេធាវីនាំមុខតំណាងដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី នៅអង្គជំនុំជម្រះវិសាមញ្ញ  
ក្នុងតុលាការកម្ពុជា (អ.វ.ត.ក) បច្ចុប្បន្ននេះកំពុងតែដឹកនាំកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងថ្មីមួយដើម្បីជួសជុល  
ព្យួសនកម្មដល់ជនរងគ្រោះដែលនៅមានជីវិតពីរបបខ្មែរក្រហម។ អ.វ.ត.កគឺជាតុលាការដំបូងបំផុតដែល  
អនុញ្ញាតឱ្យជនរងគ្រោះចូលរួមផ្ទាល់ក្នុងនាមជាភាគីនៅក្នុងកិច្ចដំណើរការនីតិវិធី។ តាមក្របខ័ណ្ឌ  
ច្បាប់ដែលចែងអំពីកិច្ចដំណើរការនីតិវិធីរបស់ អ.វ.ត.ក ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី អាចស្វែងរកសំណង  
ផ្លូវចិត្ត និងសមូហភាព។ បន្ថែមពីលើនេះទៀត អង្គភាពគាំពារជនរងគ្រោះមានភារកិច្ចបង្កើត និង

អនុវត្តវិធានការក្រៅប្រព័ន្ធតុលាការដើម្បីបម្រើប្រយោជន៍របស់ជនរងគ្រោះឲ្យបានកាន់តែច្រើនថែម ទៀត។ នាពេលថ្មីៗនេះ អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូង បានសម្រេចកាលបរិច្ឆេទកំណត់គឺនៅត្រឹមថ្ងៃទី ៣១ ខែ មីនា ឆ្នាំ ២០១៤ ដែលដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី ត្រូវតែដាក់ឯកសារ និងព័ត៌មានណាមួយ ទៀតស្តីពីគម្រោងសំណងដែលខ្លួនស្នើសុំនៅក្នុងសំណុំរឿង ០០២/១ រួមមានបច្ចុប្បន្នភាពអំពីមូលនិធិ ជាដើម។ ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី ស្នើតុលាការ សុំទទួលស្គាល់គម្រោងសំណងចំនួន ១៣ គម្រោង នៅក្នុងសំណុំរឿង ០០២/១ ដែលបំណងទទួលស្គាល់ជនរងគ្រោះរបបខ្មែរក្រហម ដើម្បីកាត់បន្ថយ ពូសនកម្ម និង ការឈឺចាប់ដែលជនរងគ្រោះបានជួបប្រទះ។ សូមមើលតារាងដែលបានភ្ជាប់ជូន ទាក់ទិននឹងព័ត៌មានអំពីសំណើគម្រោងទាំង ១៣ ដែលបានដាក់ជូនអង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូង។

ក្នុងករណីផ្តន្ទាទោសជនជាប់ចោទ អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូង អាចផ្តល់សំណងផ្លូវចិត្ត និងសមូហភាព ដល់ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីនៅក្នុងសាលាក្រមរបស់ខ្លួន ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌមួយចំនួនត្រូវបានបំពេញ ដោយក្នុងចំណោមនោះរួមមានលក្ខខណ្ឌតម្រូវឲ្យរៀបចំឯកសារអំពីភាពគ្រប់គ្រាន់នៃមូលនិធិពីខាង ក្រៅសម្រាប់គម្រោងនីមួយៗដែលបានស្នើសុំ។ ដោយសារកាលបរិច្ឆេទកំណត់ត្រឹមខែមីនាដែលខិត កាន់តែជិតហើយនោះ ទើប អង្គភាពគាំពារជនរងគ្រោះ សូមផ្ញើតយកឱកាសនេះដើម្បីជម្រាបជូន សាធារណជន អំពីសមិទ្ធិផលដែលទទួលបានរហូតមកបច្ចុប្បន្ននេះ ហើយសូមស្នើសុំមូលនិធិស្ម័គ្រចិត្ត បន្ថែមទៀតសម្រាប់ឧបត្ថម្ភដល់គម្រោងសំណងដែលដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីបានស្នើសុំ។

ទោះបីជាមានជំនួយជ្រោមជ្រែងយ៉ាងច្រើនផ្នែកផ្លូវចិត្ត នយោបាយ និងហិរញ្ញវត្ថុពីសហគមន៍ម្ចាស់ ជំនួយអន្តរជាតិ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងអង្គការសង្គមស៊ីវិលកម្ពុជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ក៏នៅតែមាន ឱកាសជាច្រើនទៀតដែលម្ចាស់ជំនួយសក្តានុពលអាចចូលរួមជួយសម្រេចគម្រោងសំណងដែលបាន ស្នើសុំ។ តាមរយៈការផ្តល់ជំនួយជ្រោមជ្រែងផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុដល់គម្រោងទាំងនេះ ម្ចាស់ជំនួយអាច ជឿជាក់ប្រាកដថា ការចូលរួមចំណែករបស់ខ្លួន ត្រូវបានប្រើប្រាស់សម្រាប់គម្រោងដែលបង្កើត និង

បង្កើនជាអតិបរមានូវប្រយោជន៍ផ្ទាល់ និងយូរអង្វែងសម្រាប់ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី និងជនរងគ្រោះ នៅទូទាំងប្រទេសកម្ពុជា។

គម្រោងមួយចំនួនមិនទាន់មានមូលនិធិនៅឡើយទេ ដូច្នោះ អាចមានហានិភ័យថា តុលាការនឹងមិនទទួលស្គាល់ ឬមិនអាចអនុវត្តបាន។ ជំនួយមូលនិធិត្រូវបានស្នើដោយផ្អែកលើអាទិភាពនៃគម្រោងទាំងនេះ ដូចជា គំនិតផ្តួចផ្តើមអំពីការចងចាំសាធារណៈ គម្រោងបោះពុម្ពផ្សាយ និងចែកចាយសាលក្រមសំណុំរឿង ០០២/០១ ជូនជនរងគ្រោះ ជាសាលក្រមទាំងស្រុង និងសម្រង់សង្ខេប។ គម្រោងសំណងមួយចំនួនបានទទួលមូលនិធិរួចហើយ ប៉ុន្តែនឹងទទួលបាន ប្រយោជន៍ពីមូលនិធិបន្ថែមទៀតដែលនឹងត្រូវប្រើប្រាស់ដើម្បីពង្រីកវិសាលបន្ថែមទៀត និងបង្កើតប្រយោជន៍គម្រោងផងដែរ។ ក្នុងចំណោមគម្រោងទាំងនេះរួមមាន គម្រោងព្យាបាលតាមរយៈការផ្តល់សក្ខី ក្រុមជួយខ្លួនដើម្បីស្ថានីតិសម្បទាការតាំងពិព័រណ៍ ចល័ត និងអចិន្ត្រៃយ៍។

សូមម្ចាស់ជំនួយសក្តានុពល ធ្វើការទំនាក់ទំនងជាមួយអង្គការគាំពារជនរងគ្រោះ ដើម្បីទទួលបានព័ត៌មានបន្ថែម និងការជួបពិភាក្សាដោយមានបទបង្ហាញ។

អង្គការគាំពារជនរងគ្រោះ គឺជាអង្គការផ្លូវការមួយរបស់ អ.វ.ត.ក ហើយមានភារកិច្ចសម្របសម្រួលឱ្យជនរងគ្រោះចូលរួមនៅក្នុងកិច្ចដំណើរការនីតិវិធីរបស់ អ.វ.ត.ក លើកលែងតែតំណាងផ្លូវច្បាប់។ អង្គការនេះក៏មានភារកិច្ចស្វែងរកមូលនិធិ និងជំនួយជ្រោមជ្រែងពីខាងក្រៅ ហើយដោយសហការយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយនឹងសហមេធាវីនាំមុខតំណាងដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី អង្គការនេះមានភារកិច្ចកំណត់ រៀបចំ និងអនុវត្តគម្រោងសំណងផ្សេងៗ។

**ទំនាក់ទំនងនៅអង្គការគាំពារជនរងគ្រោះ**

លោក ហង្ស វណ្ណៈ

ប្រធានអង្គការគាំពារជនរងគ្រោះ

សារអេឡិចត្រូនិច: [hang.vannak@eccc.gov.kh](mailto:hang.vannak@eccc.gov.kh)

+++

**សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង៖**

លោក នេត្រ ភក្តា

មន្ត្រីនាំពាក្យសាលាក្តីខ្មែរក្រហម

ទូរស័ព្ទដៃលេខ៖ +៨៥៥ (០)១២ ៤៨៨

ទូរស័ព្ទលើតុលេខ៖ +៨៥៥ (០) ២៣ ៨៦១ ៥៦៤

សារអេឡិចត្រូនិក៖ [neth.pheaktra@eccc.gov.kh](mailto:neth.pheaktra@eccc.gov.kh)

លោក ឡាស អូលសិន

មន្ត្រីទំនាក់ទំនងផ្នែកច្បាប់

ទូរស័ព្ទដៃលេខ៖ +៨៥៥ (០)១២ ៤៨៨ ០២៣

ទូរស័ព្ទលើតុលេខ៖ +៨៥៥ (០)២៣ ៨៦១ ៦៦៩

សារអេឡិចត្រូនិក៖ [olsenl@un.org](mailto:olsenl@un.org)

**សម្រង់សម្តីដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យប្រើ**

ពីភាគីជាប់ពាក់ព័ន្ធ ដៃគូ និងអ្នកគាំទ្រនៅក្នុងបរិបទសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាននេះ។

+++

“គម្រោងសំណងទាំង ១៣ គម្រោងនេះ គឺមានសារៈសំខាន់ណាស់សម្រាប់បណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី មនុស្សជំនាន់ក្រោយ និងសង្គមកម្ពុជាទាំងមូល ពីព្រោះថាគម្រោងទាំងនេះ នឹងរំលឹក ហើយបង្ហាញពីការឈឺចាប់ដែលបានកើតឡើងពីអតីតកាល ហើយទប់ស្កាត់មិនឱ្យរបបខ្មែរក្រហមកើតឡើងម្តងទៀតនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា”។

លោក នួន សុវណ្ណ

ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីនៅក្នុងសំណុំរឿង ០០២/០១ នៅ អ.វ.ត.ក

+++

“ក្រោយពីទទួលបានព័ត៌មានបច្ចុប្បន្នភាពនៅក្នុងការជួបជុំគ្នាថ្នាក់តំបន់នាពេលថ្មីៗនេះរបស់ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី ដែលបានរៀបចំដោយអង្គការគាំពារជនរងគ្រោះនៅខេត្តស្វាយរៀង ខ្ញុំពេញចិត្តនឹងសំណងផ្លូវចិត្ត និងសមូហភាព និងវិធានការក្រៅតុលាការនៅ អ.វ.ត.ក ជាពិសេសគម្រោងកសាងកន្លែងគោរពវិញ្ញាណក្ខន្ធមួយនៅសារមន្ទីរទួលស្លែង និងការតាំងពិព័រណ៍នៅសារមន្ទីរខេត្តផ្សេងៗ”។

លោកស្រី កែវ អ៊ុក

ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីនៅក្នុងសំណុំរឿង ០០២/០១ នៅ អ.វ.ត.ក

+++

“អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូង បានផ្តល់ជូនជនរងគ្រោះកម្ពុជាជំនួញការពិសេសមួយដើម្បីទទួលបាន ការផ្លាស់ប្តូរស្ថានភាព ពីការឈឺចាប់របស់ខ្លួនតាមរយៈគម្រោងអាទិភាពដែលបានអនុម័តសម្រាប់អនុវត្ត តាមលទ្ធផលសាលក្រមនៅក្នុងដំណាក់កាលទី ១ នៃសំណុំរឿង០០២។ ចាំបាច់ដែលរដ្ឋាភិបាលផ្សេងៗ និងប្រភពសប្បុរសធម៌ផ្សេងៗ ត្រូវផ្តល់ជំនួយហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវការយ៉ាងខ្លាំង សម្រាប់គម្រោង ទាំងនេះ នៅត្រឹមថ្ងៃទី ៣១ ខែ មីនា ឆ្នាំ ២០១៤ ជាកាលបរិច្ឆេទកំណត់ដែលតុលាការបានកំណត់”។

ឯកអគ្គរដ្ឋទូត David Scheffer

អ្នកជំនាញពិសេសរបស់អគ្គលេខាធិការអង្គការសហប្រជាជាតិ ទទួលបន្ទុកជំនួយអង្គការ សហប្រជាជាតិសម្រាប់សាលាក្តីខ្មែរក្រហម

+++

“សំណងសំខាន់ណាស់សម្រាប់ជនរងគ្រោះទាំងអស់។ ជនរងគ្រោះរបបខ្មែរក្រហម ជាវៀយៗតែងតែ បង្ហាញពីតម្រូវការចង់បានសំណង ពីព្រោះថា សំណងអាចសងការខូចខាត និងព្យាបាលការឈឺចាប់ របស់គាត់បានមួយកម្រិត។ សំណងគឺជាវិធីសញ្ញានៃការទទួលខុសត្រូវដែលជនរងគ្រោះ ចង់ឃើញ អ្នកប្រព្រឹត្ត ឬជនឧក្រិដ្ឋ មានការទទួលខុសត្រូវចំពោះអ្វីដែលពួកគេបានធ្វើ។ នៅក្នុងបរិបទ អ.វ.ត.ក សំណងដែលជានិមិត្តសញ្ញា ខាងផ្លូវចិត្ត និងសមូហភាព គឺមានសារៈសំខាន់ណាស់ ហើយចាំបាច់ សម្រាប់ជនរងគ្រោះដែលនៅមានជីវិតពីរបបខ្មែរក្រហម ពីព្រោះថាសំណងអាចជួយលើកស្ទួយតម្លៃ និងសេចក្តីថ្លៃថ្នូររបស់ជនរងគ្រោះ។ សំណង ក៏អាចទទួលស្គាល់ការឈឺចាប់ និងការបាត់បង់ដែល ជនរងគ្រោះបានជួបប្រទះ។ អង្គការយុវសន្តិភាព យល់ពីភាពសំខាន់នៃសំណង ហើយយើងកំពុង ធ្វើការជាមួយអង្គការគាំពារជនរងគ្រោះ/អ.វ.ត.ក ដើម្បីឆ្លើយតបតាមតម្រូវការរបស់ជនរងគ្រោះ ហើយយើងសង្ឃឹមថា កម្មវិធីសំណងរបស់ អ.វ.ត.ក អាចជួយព្យាបាលជនរងគ្រោះដែលនៅមាន ជីវិត និងនាំឱ្យមានការផ្សះផ្សាសង្គមសម្រាប់ប្រជាជនកម្ពុជាទាំងអស់។ យើងត្រូវការជំនួយជ្រោម ជ្រែងពីម្ចាស់ជំនួយ ដើម្បីអនុវត្តគម្រោងសំណង និងគម្រោងវិធានការក្រៅតុលាការផ្សេងទៀត ដើម្បីផ្តល់ប្រយោជន៍ដល់ជនរងគ្រោះ និងចូលរួមចំណែកមិនឱ្យមានអំពើហោរហៅ និង ការរំលោភបំពានសិទ្ធិមនុស្សធ្ងន់ធ្ងរម្តងទៀតនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា នាពេលអនាគត”។

លោក ឡុង ខែត្រ

នាយក អង្គការយុវសន្តិសន្តិភាព

+++

“ដោយសហការជាមួយផ្នែកសហមេធាវីនាំមុខតំណាងដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី និងផ្នែកគាំពារជនរងគ្រោះ នៅអង្គជំនុំជម្រះវិសាមញ្ញក្នុងតុលាការកម្ពុជា មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា នឹងរៀបចំតម្លើង និងគ្រប់គ្រងការតាំងពិព័រណ៍អចិន្ត្រៃយ៍ស្តីពីប្រវត្តិសាស្ត្រកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យ។ ការតាំងពិព័រណ៍ទាំងនេះ គឺជាការវិវត្តមួយដ៏សំខាន់មិនមែនគ្រាន់តែដើម្បីការព្យាយាមរបស់កម្ពុជា ក្នុងការស្វែងរកការផ្សះផ្សា និងយុត្តិធម៌បច្ចុប្បន្នប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែក៏ដើម្បីអប់រំយុវជនកម្ពុជាជំនាន់ក្រោយផងដែរ។ បន្ថែមពីលើនេះទៀត ដោយសហការជាមួយផ្នែកសហមេធាវីនាំមុខតំណាងដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី និងផ្នែកគាំពារជនរងគ្រោះ មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា កំពុងតែបញ្ចប់ការសរសេរសៀវភៅមួយជំពូកស្តីពីប្រវត្តិនៃការជម្លៀសប្រជាជនកម្ពុជាដោយបង្ខំ និងព្រឹត្តិការណ៍ដែលបានកើតឡើងនៅទូលំពេកជីវ្រដ្ឋ។ ជំពូកមេរៀននេះ ដែលនឹង បញ្ចូលទៅក្នុងសៀវភៅមគ្គុទេសន៍សម្រាប់គ្រូ ៖ ការបង្រៀនប្រវត្តិសាស្ត្រនៃកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យ (ឆ្នាំ ១៩៧៥ ដល់ឆ្នាំ ១៩៧៩) សរសេរដោយបណ្ឌិត ជា ផល្លា និង Christopher Dearing នឹងរៀបរាប់ពីរឿងរ៉ាវផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ជនរងគ្រោះដែលនៅមានជីវិតពីសម័យកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យ និងជាមេរៀនប្រវត្តិសាស្ត្រដែលគ្រូបង្រៀន អាចប្រើប្រាស់នៅក្នុងថ្នាក់រៀននៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ ចុងក្រោយ គម្រោងទាំងពីរនេះ នឹងអប់រំសាធារណជនអំពីប្រវត្តិសាស្ត្រកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យ និងជាឧបករណ៍ធានាថា ប្រវត្តិសាស្ត្រនេះនឹងមិនត្រូវបានបំភ្លេចចោលឡើយ។

គម្រោងទាំងនេះនឹងមិនអាចដំណើរការទៅបានទេ ប្រសិនបើគ្មានការជួយជ្រោមជ្រែងដ៏សប្បុរសពីរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងរដ្ឋាភិបាលអាណ្លីម៉ង់។ មូលនិធិរបស់មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជាសម្រាប់គម្រោងទាំងនេះ ទទួលបានតាមរយៈអង្គការគាំពារជនរងគ្រោះ/អ.វ.ត.ក ដែលទទួលបានជំនួយគាំទ្រពីក្រសួងសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ច និងអភិវឌ្ឍន៍របស់សហព័ន្ធអាណ្លីម៉ង់។ មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារ

កម្ពុជា ក៏សូមអរគុណដល់គម្រោងសេវាសន្តិភាពជនស៊ីវិលរបស់កម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍អាជ្ញាធិប៉ង (GIZ) ចំពោះមូលនិធិដ៏សប្បុរសសម្រាប់ការបោះពុម្ពជំពូកមេរៀននេះ។

មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា ក៏នឹងធ្វើការសហការជាមួយនឹងរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា។ ចំពោះគម្រោងតាំង ពិព័រណ៍នៅតាមសារមន្ទីរ មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជានឹងធ្វើការជាមួយក្រសួងវប្បធម៌ និងវិចិត្រ សិល្បៈ និងសារមន្ទីរជាតិ ដើម្បីបង្កើត និងចាត់ចែងការតាំងពិព័រណ៍ចំនួន៥ នៅតាមសារមន្ទីរ។ ដោយ សហការជាមួយស្ថាប័នទាំងនេះ មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា នឹងចងក្រងឯកសាររឿងរបស់ ជនរងគ្រោះដែលនៅមានជីវិតពីរបបខ្មែរក្រហម និងប្រវត្តិរបស់ភូមិ ទឹកឆ្នែងសាកសព និងគុក នៅទូទាំងប្រទេសកម្ពុជា ដែលអំពើហោរយោបានកើតឡើង។ ចំពោះគម្រោងជំពូកមេរៀន មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា នឹងសហការជាមួយក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា ដែលបានអនុញ្ញាតឱ្យ ប្រើប្រាស់កម្មវិធីអប់រំរបស់មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជាស្តីពីអំពើប្រល័យពូជសាសន៍នៅគ្រប់សាលា ទាំងអស់នៅទូទាំងប្រទេសកម្ពុជា។

លោក ឆាង យុ

នាយក មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា

**សង្ខេបអំពីសំណើសុំសំណងរបស់ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីនៅក្នុងសំណុំរឿង ០០២/០១**

**[សម្គាល់៖ មូលនិធិត្រូវបានស្វែងរកតាមអាទិភាពគម្រោង ដាក់ពណ៌លឿង)**

ឈ្មោះគម្រោង	ដៃគូគម្រោងសំខាន់ៗ (សម្រាប់អនុវត្ត)	ពណ៌នា	ម្ចាស់ជំនួយបច្ចុប្បន្ន ***	ស្ថានភាពមូលនិធិ
១. ទិវាជាតិនៃការចងចាំ	រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា	គម្រោងនេះមានបំណងបង្កើតទិវាជាតិនៃការចងចាំជាផ្លូវការដើម្បីរំលឹកដល់ជនរងគ្រោះ និងអ្នកនៅមានជីវិតពីរបបខ្មែរក្រហមនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានបង្ហាញរួចហើយនូវការយល់ព្រមជាគោលការណ៍ដើម្បីបង្កើតទិវានេះ។	មិនអាចអនុវត្តបាន	មិនតម្រូវឱ្យមានមូលនិធិ
២. គំនិតផ្តួចផ្តើមបង្កើតកន្លែងរំលឹកវិញ្ញាណក្ខន្ធសាធារណៈ	អង្គការក្តីករុណា (KdK) និងអង្គការ យុវសន្តិភាព (YFP)	គម្រោងនេះមានបំណងបង្កើតកន្លែងរំលឹកវិញ្ញាណក្ខន្ធមួយចំនួនតូច ដោយមានសកម្មភាពអប់រំ និងនិយាយរឿងពិតដែលជាប់ពាក់ព័ន្ធ តាមរយៈដំណើរការប្រឹក្សាជាមួយដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី សហគមន៍មូលដ្ឋាន និងភាគីជាប់ពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត នៅកន្លែងរំលឹកវិញ្ញាណក្ខន្ធទូទាំងប្រទេសកម្ពុជា។	[រង់ចាំម្ចាស់ជំនួយ]	មិនទាន់មានមូលនិធិនៅឡើយ **



ឈ្មោះគម្រោង	ដៃគូគម្រោងសំខាន់ៗ (សម្រាប់អនុវត្ត)	ពណ៌នា	ម្ចាស់ជំនួយបច្ចុប្បន្ន ***	ស្ថានភាពមូលនិធិ
៣. កន្លែងគោរពវិញ្ញាណក្ខន្ធសម្រាប់ជនរងគ្រោះខ្មែរក្រហម៖ សម្រាប់អ្នកដែលលែងនៅទីនេះហើយ”	អ៊ីង សេវ៉ា (សិល្បករ) សមាគម ANVAYA ស្ថានទូតបារាំង	គម្រោងនេះមានបំណងបង្កើត និងកសាងបូជនីយស្ថានមួយចំនួននៅលើកន្លែងរាងត្រីកោណនៅជាប់ស្ថានទូតបារាំងប្រចាំនៅភ្នំពេញ។ បូជនីយស្ថានទាំងនេះនឹងរំលឹកពីព្រឹត្តិការណ៍ដែលបានប៉ះពាល់ដល់ប្រជាជននៅក្នុងទីក្រុងភ្នំពេញ កាលពីខែ មេសា ឆ្នាំ ១៩៧៥ នៅពេលដែលអ្នករស់នៅទីក្រុងនេះ ត្រូវបានខ្មែរក្រហមបង្ខំឱ្យចាកចេញចោលពីផ្ទះរបស់ពួកគាត់។	សាធារណរដ្ឋបារាំង /សមាគម ANVAYA/OUB A SAS/ACYC SARL Architectes	មានមូលនិធិ
៤. បូជនីយដ្ឋានសម្រាប់ជនរងគ្រោះខ្មែរក្រហមនៅប្រទេសបារាំង	សហព័ន្ធអន្តរជាតិ ដើម្បីសិទ្ធិមនុស្ស (FIDH)	គម្រោងនេះមានបំណងកសាងបូជនីយស្ថានមួយសម្រាប់ជនរងគ្រោះរបបខ្មែរក្រហមដែលរស់នៅប្រទេសបារាំងនៅវត្ត Great Pagoda of Vincennes នៅក្នុងទីក្រុងប៉ារីស ដើម្បីធ្វើជាកន្លែងដែលអ្នកនៅមានជីវិត និងបងប្អូនជនរងគ្រោះ អាចធ្វើពិធីបុណ្យផ្សេងៗ និងរំលឹកវិញ្ញាណក្ខន្ធដល់អ្នកដែលបានស្លាប់។	[រង់ចាំម្ចាស់ជំនួយ]	មិនទាន់មានមូលនិធិ

ឈ្មោះគម្រោង	ដៃគូគម្រោងសំខាន់ៗ (សម្រាប់អនុវត្ត)	ពណ៌នា	ម្ចាស់ជំនួយបច្ចុប្បន្ន ***	ស្ថានភាពមូលនិធិ
៥. ការព្យាបាលតាមសក្ខី	អង្គការចិត្តសង្គម អន្តរវប្បធម៌ (TPO)	គម្រោងនេះ ផ្តល់ជូនដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីចំនួនប្រហែល ២០០នាក់ នូវឱកាសចូលរួមការព្យាបាលតាមរយៈ ការផ្តល់សក្ខីកម្ម ក្នុងនោះពួកគាត់ត្រូវបានអញ្ជើញឱ្យ និយាយអំពីបទពិសោធន៍លឺចាប់របស់គាត់ ដោយមានការ ជួយជ្រោមជ្រែង និងជំនួយពីអ្នកជំនាញសុខភាពផ្លូវចិត្ត ដែលជួយពួកគាត់រៀបចំសក្ខីកម្មរបស់គាត់ ជាទម្រង់ លាយលក្ខណ៍អក្សរ។ បន្ទាប់មក ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី ឬអ្នកផ្តល់ជំនួយ អាចសាច់រឿងរបស់ដើមបណ្តឹង រដ្ឋប្បវេណី នៅក្នុងពិធីបុណ្យសាធារណៈ តាមជំនឿ សាសនានិងវប្បធម៌របស់ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីរូបនោះ។	ក្រសួងសហប្រតិបត្តិ ការសេដ្ឋកិច្ច និងអភិវឌ្ឍន៍របស់ស ហត្ថន្តអាណ្លីម៉ង់ (BMZ)/ StiftungKriegstra uma-Therapie	មានមូលនិធិ/ ស្វែងរកមូលនិធិបន្ថែមទៀត *
៦. ក្រុមជួយខ្លួនឯងដើម្បីស្តារ នីតិសម្បទា	អង្គការចិត្តសង្គម អន្តរវប្បធម៌ (TPO)	គម្រោងនេះនឹងបង្កើតក្រុមជួយខ្លួនឯងនៅតាមមូលដ្ឋាន និងមានការសម្របសម្រួលប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈ។ ក្រុមជួយខ្លួនឯង គឺជាសមាគមស្ម័គ្រចិត្ត ដែលជួបជុំគ្នា ដើម្បីជួយខ្លួនឯង និងជួយគ្នាទៅវិញទៅមក បង្កើន ការយល់ដឹង អភិវឌ្ឍជំនាញដោះស្រាយបញ្ហា និងជម្នះលើ ការឈឺចាប់ពីអតីតកាល។	ក្រសួងសហប្រតិបត្តិ ការសេដ្ឋកិច្ច និងអភិវឌ្ឍន៍របស់ស ហត្ថន្តអាណ្លីម៉ង់ (BMZ)/StiftungKri egstrauma- Therapie	មានមូលនិធិ/ ស្វែងរកមូលនិធិបន្ថែមទៀត *

ឈ្មោះគម្រោង	ផែនការគម្រោងសំខាន់ៗ (សម្រាប់អនុវត្ត)	ពណ៌នា	ម្ចាស់ជំនួយបច្ចុប្បន្ន ***	ស្ថានភាពមូលនិធិ
<b>៧. ការតាំងពិព័រណ៍អចិន្ត្រៃយ៍ស្តីពីការជម្លៀសប្រជាជនដោយបង្ខំ និងទូលពោធិ៍វិជ្រៃ</b>	មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា (DC-Cam)	<p>ការតាំងបង្ហាញជាអចិន្ត្រៃយ៍ស្តីពីការជម្លៀសប្រជាជនដោយបង្ខំ និងការសម្លាប់នៅទូលពោធិ៍វិជ្រៃ នឹងមានដាក់តាំងនៅសារមន្ទីរខេត្តចំនួន ៥ គឺខេត្ត បាត់ដំបង បន្ទាយមានជ័យ កំពង់ធំ តាកែវ និងស្វាយរៀង។ ការតាំងបង្ហាញនេះដំបូងនឹងផ្តោតលើការជម្លៀសប្រជាជនដោយបង្ខំ និងទូលពោធិ៍វិជ្រៃ ប៉ុន្តែប្រធានបទអាចផ្លាស់ប្តូរតាមពេលវេលា ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីផ្នែកផ្សេងទៀតនៃបទពិសោធន៍របស់ជនរងគ្រោះ និងដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី។</p>	ក្រសួងសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ច និងអភិវឌ្ឍន៍របស់សហព័ន្ធអាល្លឺម៉ង់ (BMZ)	មានមូលនិធិ/ <b>ស្វែងរកមូលនិធិបន្ថែមទៀត</b> *

ឈ្មោះគម្រោង	ដៃគូគម្រោងសំខាន់ៗ (សម្រាប់អនុវត្ត)	ពណ៌នា	ម្ចាស់ជំនួយបច្ចុប្បន្ន ***	ស្ថានភាពមូលនិធិ
៨. ការតាំងពិព័រណ៍ថតស្តីពីការជម្លៀសប្រជាជនដោយបង្ខំ និងទូលពោធិ៍វិជ្រ	អង្គការក្តីករុណា (KdK) និងអង្គការ យុវសន្តិភាព (YFP)	គម្រោងនេះគឺជាការតាំងពិព័រណ៍អន្តរសកម្មភាព ដែលអប់រំប្រជាជនកម្ពុជាអំពីប្រវត្តិសាស្ត្រខ្មែរក្រហម អំពីអ.វ.ត.ក និងបទពិសោធន៍ផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី ជាពិសេសការជម្លៀសប្រជាជនដោយបង្ខំ តាមរយៈការតាំងបង្ហាញប្រើប្រាស់ឧបករណ៍ផ្សព្វផ្សាយចម្រុះ រួមមានខ្សែភាពយន្ត និងសម្ភារៈរូបភាពសម្លេងផ្សេងទៀត ជាមួយនឹងសកម្មភាពចូលរួម ដែលលើកទឹកចិត្តអ្នកទស្សនា ឱ្យបង្កើនចំណេះដឹង និងផ្តុះបញ្ចាំស៊ីជម្រៅលើបញ្ហាដែលបានបង្ហាញ ទាក់ទងនឹងជីវិតផ្ទាល់ខ្លួន និងសង្គមកម្ពុជាបច្ចុប្បន្ន។	ក្រសួងសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ច និងអភិវឌ្ឍន៍របស់សហព័ន្ធអាល្លឺម៉ង់ (BMZ)	មានមូលនិធិ/ ស្វែងរកមូលនិធិបន្ថែមទៀត *

ឈ្មោះគម្រោង	ដៃគូគម្រោងសំខាន់ៗ (សម្រាប់អនុវត្ត)	ពណ៌នា	ម្ចាស់ជំនួយបច្ចុប្បន្ន ***	ស្ថានភាពមូលនិធិ
<p><b>៩. ជំពូកមេរៀនស្តីពីការជម្លៀសប្រជាជនដោយបង្ខំ និងទូលពោធិ៍ប្រៃសម្រាប់ភៀសខ្លួនទៅកម្ពុជាសម្រាប់គ្រូបង្រៀន</b></p>	<p>មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា (DC-Cam)</p>	<p>ជំពូកបន្ថែមមួយស្តីពីការជម្លៀសប្រជាជនដោយបង្ខំ និងកន្លែងសម្លាប់ទូលពោធិ៍ប្រៃ នឹងត្រូវបញ្ចូលទៅក្នុងសៀវភៅមគ្គុទេសន៍សម្រាប់គ្រូបង្រៀន៖ ការបង្រៀនអំពីប្រវត្តិសាស្ត្រកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យ (ឆ្នាំ ១៩៧៥ ដល់ឆ្នាំ ១៩៧៩) ដែលត្រូវបានប្រើប្រាស់នៅក្នុងកម្មវិធីអប់រំស្តីពីអំពើប្រល័យពូជសាសន៍ទាំងអស់របស់មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា ដោយសហការជាមួយក្រសួងអប់រំយុវជន និងកីឡា។ ជំពូកមេរៀននេះ នឹងមានលក្ខណៈអន្តរសកម្មភាព និងផ្តោតលើវិធីសាស្ត្រសិក្សាសិស្សជាមជ្ឈមណ្ឌល ក្នុងគោលបំណងដើម្បីបង្កើតការគិតឱ្យបានគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ សកម្មភាពរៀនដោយឯករាជ្យ ឆ្លុះបញ្ចាំង និងពាក់ព័ន្ធជាមួយនឹងប្រវត្តិសាស្ត្រកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យ និងបទពិសោធី៍របស់ជនរងគ្រោះ និងដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី។</p>	<p>សេវាសន្តិភាពស៊ីវិល (GIZ)/ ក្រសួងសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ច និងអភិវឌ្ឍន៍របស់សហព័ន្ធអាល្លឺម៉ង់ (BMZ)</p>	<p>មានមូលនិធិ</p>

ឈ្មោះគម្រោង	ដៃគូគម្រោងសំខាន់ៗ (សម្រាប់អនុវត្ត)	ពណ៌នា	ម្ចាស់ជំនួយបច្ចុប្បន្ន ***	ស្ថានភាពមូលនិធិ
១០. មណ្ឌលសិក្សាដើម្បីសន្តិភាពសហគមន៍នៅសំរោងក្នុង	អង្គការយុវសន្តិភាព (YFP)	<p>មជ្ឈមណ្ឌលសិក្សាដើម្បីសន្តិភាពសហគមន៍ និងត្រូវកសាង និងថែទាំនៅភូមិសំរោងក្នុង ខេត្តបាត់ដំបង ដែលជាទីកន្លែងប្រវត្តិសាស្ត្រមួយនៃការសម្លាប់រង្គាលនៅរបបខ្មែរក្រហម។ មជ្ឈមណ្ឌលសិក្សាដើម្បីសន្តិភាពសហគមន៍នឹងមានមណ្ឌលព័ត៌មានមួយកន្លែង សារមន្ទីរមួយកន្លែង និងបន្ទប់ពិភាក្សាមួយកន្លែង។ សហគមន៍នឹងចូលរួមចំណែកជាធនធានមនុស្ស និងហិរញ្ញវត្ថុដើម្បីកសាង និងថែរក្សាមជ្ឈមណ្ឌលសិក្សាដើម្បីសន្តិភាពសហគមន៍ ដែលមានបំណងកែប្រែអតីតកាលអវិជ្ជមានរបស់តំបន់នេះទៅជាអនាគតដ៏មានភាពវិជ្ជមានវិញ តាមរយៈការជំរុញឱ្យសហគមន៍មូលដ្ឋាន និងដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី កែប្រែតំបន់នេះទៅជាកន្លែងរំលឹកវិញ្ញាណក្ខន្ធ កន្លែងចងចាំពិភាក្សាគ្នា និងអប់រំ។</p>	<p>ទីភ្នាក់ងារស្វីសដើម្បីអវិជ្ជមាននិងសហប្រតិបត្តិការ (SDC)</p>	<p>មានមូលនិធិ</p>

ឈ្មោះគម្រោង	ដៃគូគម្រោងសំខាន់ៗ (សម្រាប់អនុវត្ត)	ពណ៌នា	ម្ចាស់ជំនួយបច្ចុប្បន្ន ***	ស្ថានភាពមូលនិធិ
<p>១១. សៀវភៅរឿងដើម បណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី ដោយមានបង្ហាញរូបភាព</p>	<p>គណៈកម្មាធិការ ប្រព្រឹត្តិកម្មនៃអង្គការ- សមាគមការពារសិទ្ធិ មនុស្សកម្ពុជា (CHRAC)</p>	<p>គម្រោងនេះនឹងបោះពុម្ពផ្សាយលើកទីពីរនូវសៀវភៅរឿង ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីរបស់ គណៈកម្មាធិការប្រព្រឹត្តិកម្ម នៃអង្គការ-សមាគមការពារសិទ្ធិមនុស្សកម្ពុជា ។ គម្រោង បោះពុម្ពសៀវភៅនេះ ធ្វើឱ្យដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី ក្លាយជា អ្នកនិទានរឿង ដោយនិយាយរឿងរបស់ខ្លួន ជាលាយ លក្ខណ៍អក្សរ និងជាប្រភេទបង្ហាញ។ សៀវភៅនេះនឹង អនុញ្ញាតឱ្យអ្នកដែលជាធម្មតាត្រូវបានចាត់ទុកថាមាន សំឡេងគ្មានអំណាច និងឆ្ងាយដាច់ពីគេ មានសំឡេងឡើង វិញ និងមានអារម្មណ៍ថាបានទទួលយុត្តិធម៌តាមរយៈការ ទទួលស្គាល់។</p>	<p>សេវាសន្តិភាពស៊ីវិល (GIZ)/ ក្រសួងសហប្រតិបត្តិ ការសេដ្ឋកិច្ច និងអភិវឌ្ឍន៍របស់ សហព័ន្ធអាល្លឺម៉ង់ (BMZ)</p>	<p>មានមូលនិធិ</p>

ឈ្មោះគម្រោង	ដៃគូគម្រោងសំខាន់ៗ (សម្រាប់អនុវត្ត)	ពណ៌នា	ម្ចាស់ជំនួយបច្ចុប្បន្ន ***	ស្ថានភាពមូលនិធិ
១២. ការបោះពុម្ព និង ចែកចាយសាលក្រមសំណុំ រឿង ០០២/០១	អង្គការសហមេធាវីនាំមុខ តំណាងដើមបណ្តឹងរដ្ឋ ប្បវេណី និង/ឬ អ.វ.ត.ក	គម្រោងនេះស្វែងរកផ្តល់ជូនដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីនូវ សាលក្រមសំណុំរឿង ០០២/០១ ជាសាលក្រមទាំងស្រុង និងជាសម្រង់សង្ខេប។ សាលក្រមសង្ខេបគឺជាអត្ថបទ សង្ខេបជាផ្លូវការរបស់ អ.វ.ត.ក និង/ឬជាអត្ថបទសង្ខេប រៀបចំជាពិសេសដើម្បីឱ្យដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី ក្រុម គ្រួសាររបស់ពួកគាត់ និងសាធារណជនទូទៅ ងាយ ទទួលបាន និងចាប់អារម្មណ៍។ សាលក្រមសង្ខេបនឹង ពន្យល់ពីសាលក្រម និងការចូលរួមរបស់ដើមបណ្តឹង រដ្ឋប្បវេណីនៅក្នុងកិច្ចដំណើរការនីតិវិធី ដោយពន្យល់ ជាពាក្យសាមញ្ញ។ អត្ថបទនេះ នឹងអមដោយរូបភាពផ្តល់ ព័ត៌មាន និងកំសាន្ត ដែលនឹងជួយពន្យល់ពីចំណុចសំខាន់ៗ របស់អត្ថបទ។	[រង់ចាំម្ចាស់ជំនួយ]	មិនទាន់មានមូលនិធិ



ឈ្មោះគម្រោង	ដៃគូគម្រោងសំខាន់ៗ (សម្រាប់អនុវត្ត)	ពណ៌នា	ម្ចាស់ជំនួយបច្ចុប្បន្ន ***	ស្ថានភាពមូលនិធិ
១៣. ការផ្សាយឈ្មោះដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីនៅលើគេហទំព័ររបស់ អ.វ.ត.ក	អ.វ.ត.ក	ឈ្មោះ និងព័ត៌មានអត្តសញ្ញាណទូទៅរបស់ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី នឹងត្រូវចុះផ្សាយនៅក្នុងសាលក្រមជាលាយលក្ខណ៍អក្សររបស់អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូង នៅក្នុងសំណុំរឿង ០០២/០១ និងនៅលើគេហទំព័ររបស់ អ.វ.ត.ក ដើម្បីជាមធ្យោបាយមួយទទួលស្គាល់ការឈឺចាប់ដែលដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីបានជួបប្រទះ ហើយទទួលស្គាល់ការចូលរួមរបស់ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីនៅក្នុងកិច្ចដំណើរការនីតិវិធី។	មិនអាចអនុវត្តបាន	មិនតម្រូវឱ្យមានមូលនិធិ

**សម្គាល់៖**

\* គម្រោងទាំងនេះ ត្រូវបានផ្តល់មូលនិធិក្នុងកម្រិតមូលដ្ឋាន ហើយកំពុងស្វែងរកមូលនិធិបន្ថែមទៀតដើម្បីពង្រីកវិសាលភាពរបស់គម្រោងឱ្យដល់ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីថែមទៀត។

\*\* គម្រោងនេះមានថវិកាសម្រាប់កសាងកន្លែងគោរពវិញ្ញាណក្ខន្ធ ចំនួនប្រហែល ៦ កន្លែង ទោះបីយ៉ាងណា តម្លៃអនុវត្តគម្រោងអាចកាត់បន្ថយសំបកចំនួនកន្លែងគោរពវិញ្ញាណក្ខន្ធតិចជាងនេះប្រសិនបើចាំបាច់។

\*\*\* មូលនិធិសរុបស្មើ ៦០២. ៧២៧, ៤២ ដុល្លារ ត្រូវបានវេរវាស់សម្រាប់គម្រោងទាំងនេះ រួមមានមូលនិធិចំនួន ៥២១.០០១,៦០ ដែលអង្គការគាំពារជនរងគ្រោះវេរវាស់បាន។